
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 58/2023

LVIII Sesja w dniu 1 marca 2023 w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 
Obrady rozpoczęto 1 marca 2023 o godz. 12:30, a zakończono o godz. 13:16 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.
Obecni:
1. Andrzej Behan – Przewodniczący Rady Miejskiej 
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Goście obecni:
W posiedzeniu wzięli udział również:
1. Tomasz Kiliński - Burmistrz Miasta Nowa Ruda
2. Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda
3. Krzysztof Michalak – Radca Prawny 
4. Małgorzata Łazorko – Jańska – Sekretarz Miasta Nowa Ruda
5. Anita Mańczak – PO Kierownika 
6. Przemysław Herter – Naczelnik Wydziału Rozwoju
7. Marta Krupa – Naczelnik Ochrony Środowiska 
8. Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału IS
9.  Piotr Górnicki – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej
10. Wojciech Kołodziej – Prezes CTS- u 
11. Anna Frankowska – Kierownik MOPS
12. Sławomir Drogoś – Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej
13. Agata Pilarska – Dyrektor MOK
14. Media
15. Krzysztof Czajka – Rzecznik prasowy
16. Dorota Habratowska – pracownik Mienia Komunalnego

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył  58  sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  stwierdził,  że  w  sesji



uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji  (zał. Nr 1 –
lista).

3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. 

Radny Piotr Wróbel - wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie
zatwierdzenia  wniosku  o  wsparcie  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Mieszkalnictwa  na
sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku w
pkt 6 ppkt g).

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  wniosku  o  wsparcie  ze
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej
Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku w pkt 6 ppkt g). 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa,  Janusz Staniocha,  Jerzy Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław Ubik,  Regina Wałęsa,
Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Jerzy Pulit
edit  błąd:  radny  Jerzy  Pulit  był  „za”  wprowadzeniem do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie
zatwierdzenia  wniosku  o  wsparcie  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Mieszkalnictwa  na
sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku w
pkt 6 ppkt g)

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad 58 sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa,  Janusz Staniocha,  Jerzy Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław Ubik,  Regina Wałęsa,
Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Jerzy Pulit
edit błąd: radny Jerzy Pulit był „za” przyjęciem porządku obrad 58 sesji Rady Miejskiej. 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia   17
stycznia do dnia 20 lutego br.



*gość zaproszony Pani Anna Frankowska, Pani Elżbieta Burgiel, Pani Dorota Habratowska

6. Podjęcie uchwał :
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023
- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego
-  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2023 r.
-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie  porozumienia  z
Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji zadania pn.: "Przebudowa odcinka
drogi powiatowej nr 3319D ul. Zatorze w Nowej Rudzie na długości 1,1km"
-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie  porozumienia  z
Powiatem Kłodzkim,  ul.  Okrzei  1,  57-300  Kłodzko  dotyczącym  realizacji  projektu  „Strefa  relaksu  dla
uczniów Liceum Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie wraz z utwardzeniem wjazdu do
szkoły”
- w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 na terenie gminy
miejskiej Nowa Ruda
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

4. Przyjęcie protokołu z LVI  I   sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu LVII  sesji.  Wobec braku
głosów poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek  Cichański,  Zdzisław  Druciak,  Bogusław  Frącek,  Halina  Gajcy,
Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Janusz
Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,
Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Andrzej Czerniatowicz, Jerzy Pulit
edit błąd: radny Jerzy Pulit i radny Andrzej Czerniatowicz byli „za” przyjęciem protokołu z LVII sesji Rady
Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
17 stycznia   grudnia 202  3  r. do dnia   20 lutego   2023r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 17 stycznia grudnia 2023 r.
do dnia 20 lutego 2023r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia
16 stycznia 2023r. do dnia 20 lutego 2023r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (20)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa,  Janusz Staniocha,  Jerzy Strawiński,  Artur  Turański,  Jarosław Ubik,  Regina Wałęsa,
Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Jerzy Pulit
edit błąd: radny Jerzy Pulit był „za” przyjęciem sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz
prac w okresie międzysesyjnym od dnia 17 stycznia 2023r. do dnia 20 lutego 2023r. 

*gość zaproszony Pani Anna Frankowska, Pani Elżbieta Burgiel, Pani Dorota Habratowska

Przewodniczący Andrzej Behan – podziękował w imieniu swoim i Burmistrza p. Annie Frankowskiej i p.
Dorocie Habratowskiej za zaangażowanie i wieloletnią pracę na rzecz społeczności lokalnej. 

6. Podjęcie uchwał :
a)   w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023  

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił :
Zwiększa się dochody oraz wydatki budżetu ogółem o kwotę 2 990 556,93 zł, w tym:

• 17 941,33 zł – tytułem refundacji zrealizowanego projektu „Przyjazna przestrzeń dla mieszkańców –
Inteligentna Nowa Ruda” z przeznaczeniem na udział własny w realizacji projektu „Sztuka 
drukarska na pograniczu”.

• 1 800 000,00 zł – w związku z realizacją zadań wynikających z ustawy z dnia 27 października 
2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych.

• 2 040,00 zł – w związku z realizacją zadań wynikających z ustawy z dnia 15 września 2022 r 
o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku 
paliw (dodatek dla gospodarstw domowych).

• 232 497,60 zł – w związku z otrzymaniem dotacji na utworzenie dwóch mieszkań chronionych
• 354 300,00 zł – w związku z otrzymaniem dotacji dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na realizację zadania w ramach programu 
priorytetowego „Ciepłe mieszkanie”

• 250 000,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na zakwaterowanie i 
wyżywienie obywateli Ukrainy

• 158 654,00 zł – w związku ze środkami z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na dodatkowe 
zadania oświatowe dla dzieci z Ukrainy

• 175 124,00 zł – tytułem dotacji w zakresie wychowania przedszkolnego z przeznaczeniem na:
• 117 000,00 zł – zadanie „Modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych edycja 2” 

(zapłata dokumentacji niezbędnej do realizacji zadania)
• 58 124,00 zł – na udział własny w realizacji zadania dotyczącego utworzenia dwóch mieszkań 

chronionych
Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 510 000,00 zł, w tym:

• 50 000,00 zł – z zadania „Wymiana instalacji elektrycznej w zasobie komunalnym” z 
przeznaczeniem na zadanie „Remonty dachów budynków mieszkalnych komunalnych”

• 30 000,00 zł – z zadania „Wymiana stolarki okiennej i drzwiowej w lokalach komunalnych”  
z przeznaczeniem na zadanie „Remonty dachów budynków mieszkalnych komunalnych”

• 400 000,00 zł – z remontów bieżących na realizację zadania „Remonty kapitalne budynków w 
zasobach mieszkaniowych miasta Nowa Ruda”

• 25 000,00 zł – z zakupu usług w ramach działalności cmentarzy komunalnych na realizacje zadania 
„Przebudowa instalacji wodnej na cmentarzu komunalnym przy ul. Cmentarnej”

• 5 000,00 zł – w ramach planu realizowanego projektu „Poprawa bezpieczeństwa uczestników ruchu 
drogowego w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”

Zwiększa się planowane dochody budżetu oraz jednocześnie zmniejsza się planowane dochody budżetu na 
kwotę 110 000, zł tytułem zmiany klasyfikacji budżetowej dla dochodów z gospodarki mieszkaniowej (z 
rozdziału 70005 na 70007).
Dokonuje się zmiany załącznika nr 4, 6, 7 do budżetu miasta na rok 2023.



Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina  Gajcy,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew  Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Marian  Kocoń,
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina
Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała nr 444/LVIII/2023
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2023

b)  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – osoba fizyczna jest właścicielem działki
położonej  w  Nowej  Rudzie,  oznaczonej  geodezyjnie:  obr.  8,  AM  13,  dz.  nr  24  o  pow.  2995  m².
Nieruchomość   znajduje  się  w  granicach  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
zatwierdzonego uchwałą Rady miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 05 listopada 2014 r. do którego została
wprowadzona linia przesyłowa gazociągu ze strefą ochronną na mocy wydanej decyzji celu publicznego – z
wniosku Biura Studiów i Projektów Gazownictwa Gazprojekt S.A. Wrocław. Wobec  powyższego zapis
Uchwały Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Nr 447/LV/14 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego uniemożliwia  korzystanie  z  nieruchomości  w dotychczasowym zakresie.  Gmina  Miejska
Nowa Ruda w celu uregulowania stanu formalno-prawnego terenu objętego przeprowadzeniem inwestycji
celu publicznego  przystąpiła do procedury związanej z nabyciem przedmiotowej nieruchomości. Za działkę
prywatną nr 24 o pow. 2995 m², Gmina przeznaczyła do zamiany  działkę nr 1/5 o pow. 2995  m², oznaczoną
geodezyjnie obr. 8, AM 14. Wartość  nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej została ustalona
przez rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 111 600,00  zł. Gmina jako podmiot zobowiązany do rozliczania
i odprowadzania podatku VAT – do podanej wartości musi doliczyć kwotę 25 668 zł tj. 23 % podatku VAT.
Wartość  nieruchomości  stanowiącej  własność  osoby  fizycznej  została  ustalona  przez  rzeczoznawcę
majątkowego na kwotę 105 500,00 zł.  Do zamiany nieruchomości  strony,  w drodze negocjacji,  ustaliły
wartość działki prywatnej  na kwotę 137 268,00 zł. W związku z tym, że wartość nabywanej przez gminę
nieruchomości jest wyższa od wartości określonej przez rzeczoznawcę majątkowego zachodzi konieczność
uzyskania zgody rady gminy  w formie uchwały na dokonanie nabycia. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  –  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo  –
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  niezabudowanej  do  zasobu
komunalnego 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Halina Gajcy,  Dawid Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta Kasprzyk,  Jerzy Pulit,  Janusz
Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel,



Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Marian Kocoń, Magdalena Lichwa
edit błąd: radny Marian Kocoń i radna Magdalena Lichwa byli „za” przyjęciem projektu uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego 

Uchwała nr 445//LVIII 2023
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości niezabudowanej do zasobu komunalnego

c)     w sprawie przyjęcia programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2023 r.

Pani Aneta Palczak – Naczelnik Mienia Komunalnego - zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz
ich wyłapywanie należy do zadań własnych Gminy. W związku z art.11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o
ochronie zwierząt  Rada Miasta określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca program opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Uchwała taka powinna określać zasady
wyłapywania  zwierząt  bezdomnych,  a  także  rozstrzygać  o  dalszym  postępowaniu  ze  zwierzętami
bezdomnymi. W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt, który stanowi załącznik do uchwały. Projekt programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt przekazano zgodnie z zapisami ustawy
do zaopiniowania:

1)TOWARZYSTWO OPIEKI NAD ZWIERZĘTAMI ZARZĄD GŁÓWNY W WARSZAWIE 
2)POWIATOWY INSPEKTORAT WETERYNARII W KŁODZKU Z/S W BYSTRZYCY KŁODZKIEJ
3)STOWARZYSZENIE OCHRONY ZWIERZĄT “EKOSTRAŻ” WROCŁAW
4)NADLEŚNICTWO JUGÓW
5)KOŁO ŁOWIECKIE “KNIEJA”-ŚWIERKI
6)KOŁO ŁOWIECKIE “ŻBIK”-NOWA RUDA
7)KOŁO ŁOWIECKIE “DIANA”-NOWA RUDA
8)KOŁO ŁOWIECKIE “RYŚ” -NOWA RUDA

Jeden z  w/w podmiotów  wniósł  uwagi  do projektu programu,   ale  nie  były one zasadne i  nie  zostały
uwzględnione. Mając  na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Radny Marian Kocoń i radna Halina Gajcy opuszczają 58 sesję Rady Miejskiej.
 
Przewodnicząca Komisji  Zdrowia  i  Ekologii –  Regina  Wałęsa -  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii –
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2023 r.

W  yniki głosowania  
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2)
Halina Gajcy, Marian Kocoń

Uchwała Nr 446/LVIII/2023
 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności



zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda w 2023 r.

d)    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie  porozumienia  z  
Powiatem  Kłodzkim,  ul.  Okrzei  1,  57-300  Kłodzko  dotyczącym  realizacji  zadania  pn.:  "Przebudowa
odcinka drogi powiatowej nr 3319D ul. Zatorze w Nowej Rudzie na długości 1,1km"

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – Gmina Miejska Nowa Ruda od wielu lat wnioskuje do zarządcy
dróg powiatowych, tj. do Zarządu Dróg Powiatowych w Kłodzku o wykonanie remontu drogi – ul. Zatorze
w Nowej Rudzie. Zły stan techniczny nawierzchni  to główny problem, na który napotykają użytkownicy tej
drogi.  Wykonywane okresowo remonty cząstkowe nie przynoszą większych rezultatów, a z roku na rok
jakość  drogi  pogarsza  się.  Szczególnie  widoczne  są  liczne  ubytki  powstające  regularnie  po  okresie
zimowym.  Przebudowa  przedmiotowego  odcinka  bez  wątpienia  wpłynie  na  poprawę  bezpieczeństwa
użytkowników. Szacunkowa wartość zadania wynosi 950 000,00zł. Zakres zadania obejmuje przebudowę
odcinka  drogi  powiatowej  nr  3319D  na  długości  1,1km  od  obwodnicy  Nowej  Rudy  do  granicy
administracyjnej  miasta  i  gminy Nowa Ruda  w stronę Przygórza.  Udział  Gminy Miejskiej  Nowa Ruda
wynosi 150 000,00zł,  co stanowi 16% wartości robót.  Zawarcie porozumienie z Powiatem Kłodzkim na
przekazanie przez Gminę Miejską Nowa Ruda środków finansowych pozwoli na częściowe sfinansowanie
robót budowlanych dotyczących zadania  "Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 3319D ul. Zatorze w
Nowej  Rudzie  na  długości  1,1km”.  Biorąc  pod  uwagę   powyższe  okoliczności,  podjęcie  uchwały  jest
uzasadnione. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  Budżetowej  –  Piotr  Wróbel  -  Komisja  Gospodarczo  –
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie
porozumienia  z  Powiatem Kłodzkim,  ul.  Okrzei  1,  57-300  Kłodzko  dotyczącym realizacji  zadania  pn.:
"Przebudowa  odcinka  drogi  powiatowej  nr  3319D  ul.  Zatorze  w  Nowej  Rudzie  na  długości  1,1km" 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2)
Halina Gajcy, Marian Kocoń

Uchwała nr 447/LVIII/2023
w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z

Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji zadania pn.: "Przebudowa
odcinka drogi powiatowej nr 3319D ul. Zatorze w Nowej Rudzie na długości 1,1km"

e)    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie  porozumienia  z  
Powiatem Kłodzkim,  ul.  Okrzei  1,  57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji  projektu    „Strefa  relaksu dla  
uczniów Liceum Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie wraz z utwardzeniem wjazdu
do szkoły”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta –  Mieszkańcy Miasta Nowa Ruda wyrazili swoją wolę poprzez
udział w konsultacjach społecznych pod nazwą projektu „Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2023
roku”.  W ramach głosowania nad złożonymi do projektu zadaniami,  uznanie zyskało zadanie dotyczące
stworzenia strefy relaksu dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie. Z
racji  tego,  że  organem prowadzącym Liceum Ogólnokształcące  w Nowej  Rudzie  jest  Powiat  Kłodzki,
realizacja  projektu dotyczącego stworzenia  strefy relaksu,  przy pomocy finansowej  Miasta  Nowa Ruda,



będzie  w gestii  Powiatu Kłodzkiego.  Biorąc pod uwagę  powyższe okoliczności,  podjęcie  uchwały jest
uzasadnione.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współfinansowanie  oraz  współdziałanie  i  zawarcie
porozumienia z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Strefa
relaksu dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie wraz z utwardzeniem
wjazdu do szkoły”
 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr
Wróbel, Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (2)
Halina Gajcy, Marian Kocoń

Uchwała nr 448/LVIII/2023
w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z

Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Strefa relaksu dla
uczniów Liceum Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie wraz z utwardzeniem

wjazdu do szkoły”

Przerwa 5 minut. 
Radny Jarosław Ubik opuszcza 58 sesję Rady Miejskiej. 

f)   w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 na terenie gminy  
miejskiej Nowa Ruda

Pani Anita Miszyńka – PO Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – mops po raz pierwszy w
roku 2022 przystąpił do realizacji programu „Korpus Wsparcia Seniora” w zakresie modułu II,  zakupując
tzw.  opaski  bezpieczeństwa  wraz  z  obsługą  systemu wsparcia,  obejmując  pomocą  61  osób dla  których
opłacono 336 abonamentów. W okresie realizacji programu rzeczywista liczba zgłoszeń do dyspozytora przy
użyciu opaski wyniosła 88 / w tym 20 SOS/ z tego 86 zostało zakończonych udzieleniem wsparcia przez
telefon;  1  zgłoszenie  zakończone zostało pomocą osoby z najbliższego otoczenia  /rodziny/,  natomiast  1
zgłoszenie  zakończone  zostało  interwencją  służb  ratunkowych.  Dla  części  seniorów  posiadanie  opaski
poprawiło poczucie bezpieczeństwa i wyrazili oni chęć korzystania z niej w roku 2023; część zwróconych
opasek może zostać bezpłatnie użyczona kolejnym chętnym osobom. Istnieje zatem konieczność zakupu, dla
odbiorców  opasek  bezpieczeństwa,   obsługi  systemu  wsparcia  u  wybranego  realizatora  usługi.  Mając
powyższe na uwadze niniejsza uchwała jest zasadna. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Jacek Cichański - Komisja Spraw Społecznych - pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały  w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 na
terenie gminy miejskiej Nowa Ruda

Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:  
ZA (18)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek,
Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha,
Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,  Jadwiga  Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Marian Kocoń, Jarosław Ubik

Uchwała nr 449/LVIII/2023
w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 na terenie gminy

miejskiej Nowa Ruda

g)    projekt  uchwały    w  sprawie  zatwierdzenia  wniosku  o  wsparcie  ze  środków  Rządowego  Funduszu  
Rozwoju  Mieszkalnictwa  na  sfinansowanie  objęcia  udziałów  w  istniejącej  Społecznej  Inicjatywie
Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - w związku z wejściem w życie nowych instrumentów wsparcia
samorządów  wspierających  rozwój  mieszkalnictwa,  Gmina  Miejska  Nowa  Ruda  podjęła  współpracę  z
Krajowym Zasobem Nieruchomości i starania związane z realizacją na naszym terenie budowy budynku
wielorodzinnego  z  mieszkaniami  na  wynajem.  Aktem  Notarialnym  Rep.  A  nr  7873/2021  z  dnia  20
października 2021 roku KZN, Gmina Miejska Nowa Ruda oraz 16 pozostałych Gmin, utworzyły Społeczną
Inicjatywę Mieszkaniową w formie spółki  z  o.o.  z/s  w Kłodzku.  27 kwietnia br.  Rada Miejska podjęła
uchwałę o wyrażeniu zgody na wniesienie przez Gminę Miejską Nowa Ruda wkładu niepieniężnego ( aportu
) do Spółki Sim Sudety sp. z o.o. w postaci nieruchomości niezabudowanej położonej w Nowej Rudzie w
rejonie Os. XXX-lecia. W wyniku procedowania ustalono szacunkowy koszt inwestycji tj.  11 645 559 zł,
zakładając budowę 4 kondygnacyjnego budynku z 2 klatkami i 28 lokalami  mieszkalnymi. 
W związku z tym, że na podstawie art. 33 m ust.1  ustawy z dnia 26 października 1995 r. o społecznych
formach rozwoju mieszkalnictwa, istnieje szansa na udzielenie Gminie wsparcia w wysokości 10 % od w/w
kwoty  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Mieszkalnictwa  na  zatwierdzony  przez  radę  gminy
wniosek, podjęcie uchwały jest zasadne.

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na
sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Andrzej  Behan,  Marta  Chojecka,  Jacek Cichański,  Andrzej  Czerniatowicz,  Zdzisław Druciak,  Bogusław
Frącek,  Dawid  Jędrzejewski,  Zbigniew Karczewski,  Jolanta  Kasprzyk,  Magdalena  Lichwa,  Jerzy  Pulit,
Janusz  Staniocha,  Jerzy  Strawiński,  Artur  Turański,  Regina  Wałęsa,  Kinga  Wiechetek,  Piotr  Wróbel,
Jadwiga Ziemska
NIEOBECNI (3)
Halina Gajcy, Marian Kocoń, Jarosław Ubik

Uchwała nr 450/LVIII/2023
w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na

sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej z siedzibą w Kłodzku.
7. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa – w imieniu swoim i mieszkańców złożyła pisemną interpelację w dniu 1 marca 2023



roku dot. naprawy tablicy informacyjnej na skrzyżowaniu ul. Radkowskiej i ul. Połoniny. Prosi również o
rozważenie usytuowania w tym miejscu monitoringu. 

8. Zapytania radnych.

Radni nie wnieśli zapytań. 

9. Sprawy różne.

Radna  Magdalena  Lichwa  –  podziękowała  Dyrektor  MOK  p.  Agacie  Pilarskiej  i  Prezesowi  CTS-  u
Wojciechowi Kołodziejowi za zorganizowanie ferii dla dzieci. Podziękowała w imieniu swoim i organizacji
PRO PUBLICO - BONO. 

Przewodniczący Andrzej  Behan przypomniał  Komisji  Zdrowia i  Ekologi  o  sesji  tematycznej  dotyczącej
służby zdrowia na terenie Miejskim Gminy Nowa Ruda. 

10. Zakończenie obrad.

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Andrzej  Behan  zamknął  jej
posiedzenie. 
Na tym protokół zakończono.

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz


